
Slovenská hematologická a transfúziologická spoločnosť (SHaTS) 

organizačná zložka Slovenskej lekárskej spoločnosti 

______________________________________________________  

 

Zápisnica  zo zasadnutia  výboru   SHaTS SLS  

dňa  20.  mája    2022,  Martin    

Prítomní - podľa priloženej prezenčnej listiny : prof. MUDr. A. Bátorová, PhD, doc. MUDr. M. Dobrotová, 

PhD., MUDr. E. Flochová, PhD., prof. MUDr. M. Hrubiško, CSc.,   MUDr. J. Hudeček, PhD., MUDr. J. Chudej, 

PhD., MUDr. M. Kučeráková,  MUDr. J. Lazúr, MUDr. M. Peprný, MUDr. I. Plameňová, PhD.,MBA., MUDr. 

M. Skraková,  MUDr. A. Wild,   

 

Dozorná rada: MUDr. Alexander Varga 

Sekretárka: Ing. T. Hammerová 

Ospravedlnila sa :  MUDr. Guman, PhD., MUDr. E Mikušková, PhD., doc. MUDr.  M. Mistrík, PhD.,   

 

Program:  V prílohe 

  

Schôdzu výboru SHaTS  SLS otvoril prezident  SHaTS SLS  A. Wild, ktorý dal hlasovať o zápisnici  

zo zasadania Výboru SHaTS SLS dňa 22.11.2019  a o programe súčasnej schôdze. 

Záver hlasovania o zápisnici:   zápisnica bola schválená počtom  12/12 hlasov prítomných členov výboru   

Záver hlasovania o programe:  program schôdze  bol schválený  počtom 12/12 hlasov prítomných členov výboru 

 

1.  Činnosť výboru od poslednej schôdze 24.5.2019 

A.Wild  informoval o činnosti  výboru  medzi stretnutiami  od 24.1.2020 do 19.5.2022 -  v prílohe  

 

2. Príprava volieb do výboru SHaTS SLS 

Skraková  informovala o blížiacich sa voľbách  do výboru  a do dozornej rady SHaTS SLS . Voľby budú 

jednokolové korešpondenčné  v decembri 2022.  Oboznámila členov výboru s pokynmi pre jednokolové 

korešpondenčné voľby  a s Hlasovacím listom  - v prílohe  

Za týmto účelom musia byť zvolení 5 členovia volebnej komisie . 

Návrh:   za predsedníčku volebnej komisie bola navrhnutá Skraková Marcela 

Hlasovanie : za uvedený návrh hlasovalo  11/12 prítomných členov výboru  SHaTS SLS, 1 člen sa zdržal 

hlasovania  

Za členov volebnej komisie boli navrhnutí :  Kučeráková Marta, Hammerová Tatiana,  Hudeček Ján, Varga 

Alexander   

Hlasovanie : za uvedený návrh hlasovalo  12/12 prítomných členov výboru  SHaTS SLS 

Ako pozorovateľ pri voľbách bude delegovaný jeden zamestnanec Sekretariátu SLS  

 

3. Využitie finančných prostriedkov na účte SHaTS SLS  

Wild: informoval o finančných prostriedkoch na účte  SHaTS SLS k 31.12.2019  68 379,38 €,  k 31.12.2021  

110 552,54€ 

Rozpis v prílohe   

Bátorová predpokladá, že navýšenie fondu je výsledkom príspevkov z riadne registrovaných  odborných akcií 

SHaT SLS:  

Wild:  informoval o možnosti využiť granty vedecké a vzdelávacie cez SLS, nutné realizovať nepeňažné plnenie, 

na majetok SLS  sa nepeňažné plnenie nevzťahuje. Žiadosti o granty  musí odsúhlasiť výbor SHaTS SLS. 

Bátorová: poukázala, že granty sú veľmi náročné na prípravu a musia byť dôsledne zdokladované. Z akcie 

Hemofilické dni v r. 2021 odviedli do SLS 15 000 €.  NHC požiada o grant SHaT SLS na nákup USG prístroja 

do Hemofilického centra.  

Hlasovanie : za uvedený návrh hlasovalo  12/12 prítomných členov výboru  SHaTS SLS 

 

4. Edukačné aktivity SHaTS SLS  

Wild : v pláne sú Košické hematologické a transfúziologické dni v Košiciach v termíne 20.10.2022-22.10.2022 

Konferencia nie je uvedená v Kalendári akcií SHaT SLS.  Za krátky čas bude k dispozícii 1. informácia  

Bátorová: Boom webinárov v čase a po  Covidovej pandémii  kladie vysoké nároky na čas,  prioritu musia mať  

tradičné odborné podujatia spoločnosti: Aktuality v hematológii  január/február; Lymfómové fórum  marec; 

Hemofilické dni apríl; Myelómová akadémia máj;  Škola mladých hematológov  (?), tento rok v máji; 

Olomoucké dni  máj; EHA jún; Hemostáza a trombóza – bude v tomto roku v Hradci Králové v septembri; 



Hematologické a transfuziologické dni –v polovici  októbra; ASH december. S  HaT dňami často koliduje  

aktivita Sandoz Kontroverzie v hematológii. Mali by sme dbať, aby termíny firemných akcií nekolidovali 

s tradičnými podujatiami, na ktorých je potom slabšia účasť. 

Flochová:  pri akciách , ktoré  majú tradíciu by  mali byť zachované stabilné termíny, tie sa museli  v r. 2020 a 

2021 prispôsbovať COVIDU. 

Bátorová: Tradičné akcie, ak ide o podujatia pod hlavičkou SHaTS SLS, majú byť hlásené do Kalendára akcií 

SLS a firmy by sa mali tiež orientovať podľa  Kalendári akcií.  Wild overí u Drgoňu termín  Kontroverzií. Wild: 

Banská Bystrica sa uchádua o  BBHaTdni  v r. 2023 – súhlas výboru. 

 

5. Rokovania  s VšZP 

Wild: informoval o rokovaní vo VšZP 29.9.2021 , kde sa rokovalo  o úhrade ambulantných výkonov, 

laboratórnych výkonoch a MM nebolo úspešné, nepodarilo sa nič vyriešiť. 

Hrubiško: poukázal na doplatok pre Anagrelid 

Žiadosť na zrušenie  obmedzenia na Lenalidomid nebola schválená, musí sa vypracovať nová 

farmakoekonomická analýza MZ-SR.   

Flochová:  navrhla požiadať VšZP o nové stretnutie a žiadať  minimálne 1,5 násobne vyššie ceny za vyšetrenia, 

podávať opakovane žiadosti  

Wild: informoval, že ho oslovil generálny riaditeľ Medirexu MUDr. Bardun, aby spoločne potlačili cez ZP 

navyšenie ceny výkonov.  

Hudeček:  predostrel problém so zdravotnou  poisťovňou UNION, kolegovia Chudej, Plameňová a Sopko 

pripravia list adresovaný ÚDZS a ZP UNION 

Wild : pripraví žiadosť o pracovné stretnutie so zástupcami VšZP  za účelom  prerokovania uznávania a úhrady 

ambulantných a laboratórnych výkonov v odbore hematológia a transfúziológia tak, aby odrážali reálne náklady 

poskytovateľov zdravotnej starostlivosti. 

 

6. Pocty a ocenenia  k životnému jubileu 

Medaila bronzová: Pavlíková Daniela, Sviteková Klára, Mačalová Jitka, Tresová Ivana, Ladická Miriam, 

Mikušková Eva, Lauko Viliam, Chudej Juraj. Návrh bol  dodatočne po skončení schôdze doplnený o dvoch 

členov SHaTS  Wild Alexander, Jankovičová Denisa (omeškanie pre COVID) 

Pozdravné  listy pri príležitosti životného jubilea:   Kubisz Peter,   Štefániková Zdenka, Slobodová Erika, 

Hovoričová Blanka, Čechová Anna, Babušková Ivana, Remeň Dušan, Brnušáková Iveta, Ksiažeková Viera, 

Tupý Jaromír, Šimoníková Zuzana 

Hlasovanie  prezenčné: za uvedený návrh hlasovalo  12/12 prítomných členov výboru  SHaTS SLS 

Hlasovanie per rollam  pre doplnenie návrhu na bronzovú medailu:  8/8  hlasujúcich pre D.Jankovičovú a 7/8 

pre MUDr. A.Wilda. 

 

7.Internetová prezentácia SHaTS SLS 

Wild:  konštatoval, že je veľmi zlá komunikácia s Ornstom, v rozpise pohybov na účte SHaTS SLS nenašiel 

položku, ktorá by svedčila o poplatku pre www.hematology.sk 

Hamerová :  SLS potvrdila, že neodchádzajú platby zo SLS pre túto internetovú stránku.  

Plameňová: navrhla, že bude komunikovať  s Ornstom  ohľadne stránky a domény 

 

7. Kategorizácia ÚZS- Opimalizácia siete nemocníc-Program hematológie a transfúziológie  

Pracovná skupina SHaTS Wild, Mikušková, Rohoň za účasti HO pre hematológiu (Bátorová) a HO pre 

transfuziologiu  (Bojtárová) niekoľko mesiacov pracovali na príprave materiálov pre Optimalizáciu siete 

nemocníc. Zviedli tvrdý boj s MZ o to, aby bol do koncepcie Optimalizácie zaradený samostatný Hematologický 

a transfúziologický program, a nie  ako súčasť iných programov (Internistický program- kde boli 

neonkoematologické diagnózy zredukované  na 3 riadky; onko-hematológia  bola zaradená do  Onkologického 

programu). Pracovná skupina definovala medicínske služby a vypracovala kategórie starostlivosti v našom 

odbore. Kategórie MZ-SR sú: 1) komunitná úroveň – urgentná ambul. starostlivosť a doliečovanie;  2) regionála 

úroveň –spád  2-3 okresy-100-200 tis. obyv.),  3) komplexná úroveň (spád 600-700 tis.obyv.),  4) koncová 

úroveň (1.5-2 mil obyv – náš návrh  centrá HO BB, KHaT MT, KHaOH KE, HO PV) a 5) Národná úroveň 

(služby s celoslovenským  pôsobením – návrh KHaT BA a  NOÚ BA). Precízne spracovaný materiál, vrátane 

personálneho a materiálno-technického vybavenia  bol predložený MZSR v apríli 2022 a schválený 

kategorizačnou komisiou s výnimkou samostatnosti programu pre špecializáciu hematológia a transfúziológia 

http://www.hematology.sk/


(HaT). O samostatnosti programu HaT sa má hlasovať až po schválení ústavnej starostlivosti pre všetky 

špecializácie (odhad: druhá polovica mája 2022).  

 

8. Kategorizácia ÚZS- Opimalizácia siete nemocníc-laboratória 

Skraková: informovala, že sa konalo  vstupné stretnutie s p. Szalayovou a Gabčovou za náš odbor boli on line 

pripojené Kučeráková, Skraková a  Škorňová , na ktorom nás informovali  o zaraďovaní nemocní do 5 úrovni. 

Mali by sme zadefinovať pre každú úroveň prístrojové vybavenie a služby, indikátory kvality . 

Kučeráková : nemajú jasno, čo chcú, mali poslať presnejšie inštrukcie, ktoré zatiaľ nedorazili . Ozvali sa 

zástupcovia radiológie a mikrobiológie , ktorí by sa chceli oddeliť laboratórií.  

 

9. Aktivity HO pre hematológiu - Bátorová 

 Referovala o potrebe podávania takmer 40 žiadostí  na výnimky pre lieky v ½ ročnom intervale. Keďže ide 

o esenciálne lieky pre liečbu hematologických a hematoonkologických pacientov, tento systém je neúnosný 

a administratívne náročný.   

 Ako HO pripravila gudelines pre MZ-SR pre manažment pacientov v ambulantnej a hospitalizačnej 

starostlivosti počas COVID pandémie, guideliny sa opakovane aktualizovali podľa epidemiologickej situácie. 

Vypracovala odporučenia pre očkovanie pacientov s hemofíliou a vrodenými koagulopatiami .   V súvislosti 

s VITT  po očkovaní vakcínou AstraZeneca zabezpečila vyšetrovanie antiPF4 ELISA (centrálne v Medirexe). 

 V júni 2021 po výzve z MZ v spolupráci s predsedom  a členmi výboru SHaTS predložila návrh na  inováciu 

posudzovateľov pre ÚDZS, nakoľko mnohí zo súčasných posudzovateľov sú  už v klinickej praxi neaktívni,  

odpoveď sme nedostali, naopak, materiály na posudzovanie sú stále zasielané starým posudzovateľom.  

Informovala o činnosti Kategorizačnej komisie MZ-SR.  Noví členovia kategorizačnej komisie však majú 

snahu o zlepšenie dostupnosti liekov a očakávajú aktivity pacientskych skupín v podpore  zvýšenia 

dostupnosti inovatívnych liekov. 

 Vo februári 2022 spolupracovala s MZ na návrhu na zvýšenie ceny a úhrady pre imunoglobulíny a LMWH, 

aby sa zabránilo nedostatku liekov z redistribúcie, opatrenie vošlo do praxe v máji 2022. 

 Informovala o probléme prim. Harmatovej v Bojniciach a spáde, problém bol vyriešený konsenzom 

pracovísk v MT, BB a BA.  Hudeček: Pracovisko v Martine  nemá kapacity pre celý spád, prioritou sú  

pacienti zo Žilinského samosprávneho kraja, z iných pracovísk len malígne lymfómy.   

 Nakoľko nie je krajský odborník pre Prešovský kraj - Návrh Lukáčová Ľubica   

Hlasovanie : za uvedený návrh hlasovalo  11/11 prítomných členov výboru  SHaTS SLS (nehlasovala  

Kučeráková, ktorá musela odísť o 13,00 hod ) 

Dobrotová : pripravila podklady pre Vessel due F.   

Kučeráková: žiadala o rozšírenie indikačných obmedzení pre hematológa na liek Lagosa, vypracuje.  

Plameňová: doplniť možnosť vyšetrovať  TSH, fT4, NTproBNP pre kód 031. 

Chudej: informoval, že nemôžeme pacientkam predpisovať parochne.   

 

10. Aktivity HO pre transfúziológiu -  Peprný 

 Covid 19  v minulosti,  opatrenia s tým súvisiace  pre darcovstvo krvi a jej zložiek 

 Pripravovaná novelizácia Vyhlášky 158/2015 

 NTS SR bola pripravená poskytovať rekonvalescentnú plazmu od darcov, ktorým sa vyšetrovali anti-SARS – 

CoV-2 protilátky. Takáto plazma sa úspešne aj  použila. V tejto súvislosti sa rozbehla aj patogénna 

inaktivácia Tr koncentrátov.  

 Kritika, že je zo Slovenska málo plazmy pre výrobu krvných derivátov (najmä imunoglobulíny). 

 V pripravovanej novele Vyhlášky č. 158/2015 sa navrhuje -  max objem z 1 odberu PF zo 600 ml má byť 

zvýšený na 660 ml;  a max objem za rok od 1 darcu  z 10 l na 15 l.  

 Ak sa bude vyšetrovať NAT HIV/HBV/HCV tak okrem ALT (ktoré sa nemusí už teraz vyšetrovať) sa 

nebude musieť vyšetrovať ani anti-HBc.  

 V týchto súvislostiach je žiaduce otvoriť cenník TL s novými TL (patogénne inaktivované...), event. pre 

zohľadnenie NAT HIV/HBV/HCV. 

 Pracovníci HTS pripravovali rôzne usmernenia 

Varga: dotaz prečo vyšetrujú paraprotein, následne je darca odoslaný na HA 

Peprný:  UNILAB pred vstupom do registra plazmaferéz vyšetruje ELFO  

 



11.Novinky vo formálnom vzdelávaní v odbore 

 

Hrubiško: konštatoval, že kvalita atestačných prác veľmi poklesla hlavne u laboratórnych diagnostikov, 

zdôraznil, že školiteľ sa musí  viac venovať atestantovi. Medzi laborantami a lab. diagnostikmi vznikol konflikt. 

Príprava na zdravotnícke povolanie  je zrušená, príprava na atestáciu laboratórna diagnostika po novom trvá 4 

roky, laboratórne metódy v hematológii a transfúziológii  zostávajú 3 roky s nezmeneným názvom.   

 

12. Spolupráca s EHA  

Wild:  

• Sekcia mladých hematológov pri EHA – neboli kandidáti 

• EHA exam – opakovane nebol záujem 

• Vysoká cena a znížená dostupnosť starých cytostatík. 6.3.2020 výzva a návrh riešení pre MZSR – bez 

odpovede. Nie je mi známe kam iniciatíva dospela na celoeurópskej úrovni.  

• 27.6.2021 účasť na spoločnej výzve pre MZSR na časový odklad implementácie novej európskej 

smernice o štandardizácii in vitro diagnostiky. Bez vedomia o odozve. 

• 2022 - Pripojenie sa k podpore Ukrajine,  

• 2022 iniciatíva EHA pre rozšírenie informácií pre medikov a lekárov absolventov o odbornosti 

hematológia (a transfúziológia) – „Lighting to flame“. Informácie na stránke EHA. Deklarovaná snaha 

o podporu národných aktivít. Deklaroval som záujem, viac som nestihol.  

 

 13.  Ukončenie schôdze   

 

Predbežný termín budúcej schôdze mesto,  termín bude upresnený    

Prezident   MUDr. A. Wild   poďakoval prítomným  členom výboru za  aktívnu účasť a za spoluprácu  

 

Zapísala a zápisnicu spracovala : MUDr. M. Skraková 

Znenie schválil výbor na schôdzi 16.2.2023, 8/8 hlasov prítomných členov. 

 

 

 

 

 

 

      MUDr. Alexander Wild 

                                                                                       Predseda SHaTS SLS 


